
LOCATIVES 

 

Inanimate masculines: e/ě/u/i 

 

Ending in: hard consonant d,t,n,  ě hrad – na hradě 

Ending in: ambiguous consonant e/ě/u kostel – v kostele, strom – na 

stromě, hotel – v hotelu 

Ending in: hard consonant h,ch,k,r u zámek – na zámku 

Ending in: soft consonant  i stroj – na stroji 

 

 

Feminines:   e/i/    

 

Ending in –a e/ě – after d,t,n škola – ve škole, hospoda – v 

hospodě 

h,ch,k,r- changes: h-z/ž   noha – na noze 

   ch-s/š   socha – na soše 

   k-c   republika-v republice 

   r-ř   hora – na hoře 

ending in –e  -i   práce – v práci 

ending in a consonant –i   kancelář – v kanceláři 

 

Neuters:   u/ě/i/í    

 

Ending in –o  ě  město – ve městě 

     -e   i  moře – v moři 

     -í   í  stavení – ve stavení 

Foreign words  u  metro – v metru, centrum – v centru 

 

NOTE: 

Hard consonants: h,ch,k,r,d,t,n 

Soft consonants: ž,š,č,ř,c,j,ď,ť,ň 

Ambiguous: b,f,l,m,p,s,v,z 

 

Ambiguous consonants may function as soft or hard. 


